
  

Azil za pse i mačke u Ganjo šoru upisan u registar 

Očekuje se upotrebna dozvola! 

12.02.2016. 

Pošto je 19. januara Ministarstvo poljoprivrede, Odsek za veterinu, upisalo subotički azil u registar prihvatilišta za napuštene 

pse i mačke, sledi tehnički prijem objekta a nakon dobijanja upotrebne dozvole i smeštaj novih životinja. Ukoliko se poveća 

kapacitet nečistog dela, mesečno će moći da se zbrine do 70 pasa.  Najviše se radi na njihovoj socijalizaciji i udomljavanju. 

 
Veoma dobri uslovi za držanje pasa u prihvatilištu: jedan od novosagrađenih boksova 

Izgradnja novih boksova u čistom delu azila je završena i nakon tehničkog prijema on treba da dobije dozvolu za rad, dok 

nečisti deo, gde se životinje najpre dovode, ovakvu saglasnost ima već od ranije, ali je Uprava za veterinu pri Ministarstvu 

poljoprivrede i zaštite životne sredine pre nekoliko godina stavila zabranu na smeštanje novih pasa dok se problem onog dela 

azila gde će boraviti nakon prijemnog tretmana i karantina od 30 dana ne reši. 



„Rešenjem Ministarstva, 19.  januara upisani smo u registar prihvatilišta za 

napuštene pse i mačke pod brojem 33 i pokrenuta je procedura za tehnički prijam 

objekta i ishodovanje upotrebne dozvole. To znači, nakon spajanje te 

dokumentacije i izdavanja dozvole da će azil moći da počne sa radom. Tehnički 

prijem treba da se završi u roku od narednih dvadesetak dana i paralelno s njim 

podnet je zahtev za preparcelaciju zemljišta s obzirom da dve parcele na kojima je 

azil nisu objedinjene.  One nisu naše, nego gradske i Direkcija za izgradnju grada 

treba sada, pošto joj je pripojen zavod za urbanizam, da napravi plan 

preparcelacije koji će zajedno sa tehničkim prijemom biti osnov za izdavanje 

upotrebne dozvole.  Od njegovog donošenja zavisi kada će čitav taj postupak biti 

okončan“, kaže inženjer Veselin Šuković, tehnički direktor Javnog komunalnog 

preduzeća „Čistoća i zelenilo“. 

 

Nakon ove faze radova, koliko je još pasa ostalo u azilu i na čemu se sada radi, s 

obzirom da od kapaciteta prihvatilišta najviše zavisi da li će i u kolikoj meri psi 

lutalice biti sklonjeni sa ulica? 

 

„Trenutno se radi na tenderskoj dokumentaciji za drugu fazu čistog dela a mi smo 

počeli dogradnju boksova u nečistom delu kako bi proširili njegov kapacitet i 

izjednačili čisti boravišni deo prihvatilišta sa onim koji je u prijemu. Do sada smo 

imali 20 boksova, planirano je da se izgradi još 50 i na taj način očekujemo da ćemo poboljšati kapacitet azila u vrlo brzom 

roku po otvaranju. Uporedo teče akcija udomljavanja životinja, i ona je nastavljena i ove godine. Trenutno u azilu imamo 84 

psa, što znači da je njihov broj prilično smanjen zahvaljujući udomljavanju, jer svake nedelje po jedan, dva ili više dobiju novog 

gazdu. Prošle godine smo udomili 54 psa, ove godine planiramo da tu aktivnost još poboljšamo i u saradnji sa Kinološkim 

Savezom Srbije radimo na socijalizaciji četvoronožaca, kako bi bili što bolje pripremljeni da budu udomljeni.  Pored toga, javila 

nam se i jedna grupa iz Francuske koja želi da preuzme deo naših pasa iz azila kako bi ih izvezla u inostranstvo za 

udomljavanje. Oko toga smo na vezi sa Republičkim veterinarskim inspektoratom kako bi bili potpuno sigurni u način 

udomljavanja i očekujemo da ćemo zahvaljujući tome, vrlo brzo, pri tome mislim na period od dve do tri godine, značajno 

smanjiti populaciju napuštenih pasa i mačaka u Subotici na podnošljivi nivo.  Uz uslov, naravno i da se građani opredele ne za 

napuštanje nego za udomljavanje pasa njihovim preuzimanjem iz azila“. 

 

Koliko će pri postojećim i budućim kapacitetima prihvatilište moći da primi napuštenih pasa? 

 

„Mi sami imamo kapacitet koji se sastoji iz dva dela – za dve stotine pasa u čistom delu i mesečno dvadeset za sada u 

nečistom, koji tamo moraju da provedu karantinski deo tretmana u vidu vakcinacije, sterilizacije i svih onih veterinarskih 

kontrola koje su obavezne. Nakon toga se prebacuju u čisti deo azila i zbog toga i povećavamo kapacitet nečistog dela kako bi 

mogli mesečno da preuzimamo 70 pasa kada dobijemo upotrebnu dozvolu“, rekao je Veselin Šuković. 

Po evropskim standardima 

 

„Uslovi za prihvatanje i držanje pasa u azilu će biti po najvišim evropskim satndardima i verujem da će on biti jedan od 

najboljih u Srbiji.  Životinje će imati tretman na koji nas obavezuju sve preporuke Evropske unije, svaki boks u čistom delu 

zauzima prostor od četiri kvadratna metra, od kojih su dva sa čvrstom podlogom, beton, a dva će imati pesak tako da će psima 

biti obezbeđen prostor za igru“, kaže Slobodan Milošev, direktor javnog komunalnog preduzeća „Čistoća i zelenilo“. 

 

Veselin Šuković, tehnički direktor 

Javnog komunalnog preduzeća 

„Čistoća i zelenilo“ 

 


